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Rada Gminy Godów 
RG.0002.3.2025 

Protokół XII/2025 
 
Ad 1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady rozpoczęto 27 marca 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:13 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 
Obecni: 
1. Łukasz Balcar 
2. Bogusław Dziędziel 
3. Zbigniew Gajek 
4. Kamil Gąsior 
5. Wiktor Hudek 
6. Beata Jeleń 
7. Sabina Kasprzak-Tecmer 
8. Jacek Kołek 
9. Grzegorz Kopiec 
10. Krzysztof Kubica 
11. Tomasz Nawrat 
12. Danuta Niziołek 
13. Tadeusz Pająk 
14. Katarzyna Skrzyszowska 
15. Magdalena Spandel 
 
Obrady XII sesji Rady Gminy Godów otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 
Godów Pan Jacek Kołek. 
Przewodniczący Rady J. Kołek poinformował, że zgodnie z art. 20 pkt. 1b ustawy o samorządzie 
gminnym, obrady Rady Gminy są transmitowane na żywo. 
Przewodniczący Rady Gminy J. Kołek przywitał obecnych na sesji: 
- Pana Łukasza Osmalak - posła na Sejm RP; 
- Panią Dorotę Podlodowską-Graczyńską – przewodnicząca Rady Seniorów Mikołów; 
- Panią Janinę Piecha – członka Rady Seniorów Mikołów; 
- Panią Elżbietę Słomka – wiceprzewodniczącą Forum Senioralnego Powiatu Mikołowskiego; 
- radnych Rady Gminy Godów; 
- władze samorządowe: 
• Pana Mariusza Adamczyk – Wójta Gminy Godów; 
• Pana Tomasz Kasperuk - Zastępcę Wójta; 
• Panią Beatę Kałusek  - Skarbnik Gminy; 
- zaproszonych gości: 
• Panią Tatianę Stopyra – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki; 
• Panią Bożenę Holesz – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej; 
• Panią Mirele Tront – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; 
• Panią Magdalenę Siwarską – Kierownika Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej 
- kierowników referatów i pracowników Urzędu Gminy; 
- Pana Przemysława Pluta  - Adwokata; 
- mieszkańców gminy, obecnych na sali oraz tych, którzy śledzą obrady online. 
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Przewodniczący Rady J. Kołek stwierdził, iż na 15 radnych, zgodnie z podpisaną listą obecności 
w sesji uczestniczy 12 radnych, wobec czego stwierdził prawomocność obrad. 
Lista obecności radnych - załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista osób uczestniczących w obradach XI sesji Rady Gminy - załącznik nr 2 - 5 do protokołu. 
 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Jacek Kołek powiedział, że w związku z obecnością posła na Sejm RP 
Łukasza Osmalak przedstawi porządek obrad rozszerzony o dodatkowy punkt „Wystąpienie 
posła na Sejm RP Pana Łukasza Osmalak”. 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Godów z dnia 27 lutego 2025 roku. 
4. Wystąpienie posła na Sejm RP Pana Łukasza Osmalak. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja z działalności za 2024 rok: 
1) Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki; 
2) Gminnej Biblioteki Publicznej; 
3) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; 
4) Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w następujących sprawach: 
1) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Godów na 2025 
rok; 
2) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Godów w roku 2025”; 
3) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska wypracowanego przez Komisje Rady Miejskiej 
w Czerwionce-Leszczynach ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego, 
dotyczącego sprzeciwu wobec proponowanego przebiegu linii kolejowej 170 KDP na odcinku 
Katowice – granica państwa z Republiką Czeską. 
8. Informacja o złożonych interpelacjach. 
9. Zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Sprawy organizacyjne. 
11. Zakończenie obrad. 
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Ja chciałam tylko zapytać o ten punkt, Panie 
Przewodniczący, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. Czy rzeczywiście tutaj chodzi o 
radnych czy chodzi generalnie o zapytania, wnioski i oświadczenia? 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Jacek Kołek - Pani Radna, punkt ten jest tak zatytułowany, 
ponieważ taki punkt mamy w statucie. Jest to jeden z punktów wymienionych, które muszą być w 
porządku obrad. Ale przy procedowaniu tego punktu oczywiście zwrócę uwagę, że zapytania i 
wnioski do wszystkich obecnych na sali. 
 
Przewodniczący Rady Jacek Kołek poprosił o przegłosowanie zmienionego porządku obrad. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zmianę porządku obrad. Dodanie do porządku obrad pkt. 4 "Wystąpienie posła na 
Sejm RP Pana Łukasza Osmalak" 
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) Bogusław Dziędziel, Zbigniew Gajek, Kamil Gąsior, Wiktor Hudek, Beata Jeleń, Sabina 
Kasprzak-Tecmer, Jacek Kołek, Grzegorz Kopiec, Tomasz Nawrat, Danuta Niziołek, Katarzyna 
Skrzyszowska, Magdalena Spandel 
NIEOBECNI (3) Łukasz Balcar, Krzysztof Kubica, Tadeusz Pająk 
Radni przyjęli zmieniony porządek obrad. Przystąpiono do jego realizacji. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Godów z dnia 27 lutego 2025 roku. 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Godów z dnia 27 lutego 2025 roku. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (10) Zbigniew Gajek, Kamil Gąsior, Wiktor Hudek, Beata Jeleń, Sabina Kasprzak-Tecmer, Jacek 
Kołek, Grzegorz Kopiec, Danuta Niziołek, Katarzyna Skrzyszowska, Magdalena Spandel 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Bogusław Dziędziel, Tomasz Nawrat 
NIEOBECNI (3) Łukasz Balcar, Krzysztof Kubica, Tadeusz Pająk 
Protokół został przyjęty. 
 
Ad. 4. Wystąpienie posła na Sejm RP Łukasza Osmalak. 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Poseł na Sejm RP Łukasz Osmalak - Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, 
przede wszystkim na początku chciałbym podziękować Panu Wójtowi, Panu Przewodniczącemu 
i prywatnie mojemu koledze Grzegorzowi, radnemu Grzegorzowi Kopcowi za zaproszenie, za to, 
że możemy tutaj dzisiaj z wami być. Wiem, że porządek macie dzisiaj, co było przed chwilą 
zresztą słychać, napięty i wiem, że tej pracy macie dzisiaj bardzo dużo, dlatego postaram się 
maksymalnie skrócić, żeby po prostu nie zabierać wam za dużo czasu. Myśmy jakiś czas temu 
rozmawiali, tak kuluarowo nawet bym powiedział, tutaj w gronie samorządowym na temat tego 
jakie fajne rzeczy dzieją się w terenie. Między innymi poruszona została kwestia Rady Seniorów i 
działalności seniorów na terenie gminy. Ja zacząłem opowiadać o tym, że w Mikołowie, z którego 
pochodzę, w powiecie mikołowskim to wszystko bardzo fajnie działa i w związku z powyższym 
zostałem poproszony, zaproszony, nawet nie wiem do końca jak to powiedzieć, żeby spróbować 
do was przyjechać i opowiedzieć wam troszeczkę o tym jak to na terenie powiatu mikołowskiego 
wygląda, bo być może coś podobnego mogłoby zafunkcjonować u was w gminie. Stąd właśnie ze 
mną trzy panie, które przyjechały, Panie, które działają u nas naprawdę bardzo prężnie w tej 
ekipie senioralnej. Proszę mi wierzyć, że gdyby Państwo zagłębili się jakoś bardziej szczegółowo 
w to, to naprawdę to, jak to działa w Mikołowie i w powiecie mikołowskim, to jest to znane i 
sławne powiedziałbym, że wręcz na skalę Polski całej. Dlatego, że między innymi dochodzi do 
spotkań i takie spotkanie właśnie wczoraj też miało miejsce, na które przyjeżdżają nawet Rady 
Senioralne, wczoraj akurat była Rada Senioralna z Ostrawy nawet, więc naprawdę działa to 
bardzo fajnie i ta integracja na tym poziomie senioralnym jest na bardzo wysokim poziomie. 23 
maja, jeżeli dobrze pamiętam datę, tak z głowy rzucam, ale 23 maja to chyba jest, w powiecie 
mikołowskim mamy kolejną taką imprezę, na którą seniorzy bardzo szeroko bym powiedział są 
zaproszeni i myślę, że tutaj nasze panie jeżeli tylko będą mogły zabrać głos to pewnie też was 
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zaproszą. Natomiast ja może nie chcąc zabierać wam za dużo czasu, powiem tylko tyle, jeżeli 
mógłbym jakkolwiek pomóc to ja tutaj pozwolę sobie zostawić kilka swoich wizytówek. Jest 
numer telefonu, jest adres mailowy do mnie, do biura, można te dane też znaleźć na Internecie. 
Jeżeli potrzebowalibyście jakiejś pomocy, to ja staram się być zawsze otwarty i jeżeli tylko będzie 
możliwość pomocy, to postaram się wam pomóc. Nie krępujcie się, zachęcam do kontaktu. 
Natomiast jeżeli teraz Państwo by mieli jakieś pytania takie na gorąco, to żeby już nie przedłużać 
właśnie z uwagi na to, że macie dzisiaj bardzo napięty plan, to jeżeli będą jakieś pytania, to 
postaram się w miarę możliwości oczywiście odpowiedzieć. Dziękuję.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Jacek Kołek- To może ja zadam pytanie. Może trochę z innej 
beczki, ale wiem, że Pan Poseł był obecny na spotkaniu odnośnie CPK. Jeżeli by Pan mógł parę 
słów na ten temat powiedzieć. My dzisiaj akurat przedstawiłem porządek obrad i mamy uchwałę 
na ten temat, więc nas to ciekawi, jakie jest spojrzenie z Pana strony.  
 
- Poseł na Sejm RP Łukasz Osmalak - Szanowni Państwo, temat CPK, nie będę tu mówił o tych 
wszystkich rzeczach, o których wszyscy doskonale wiemy, że temat jest bardzo gorący, że 
poważny i tak dalej i tak dalej, bo to są takie oczywistości, z których wszyscy sobie świetnie 
zdajemy sprawę. Ja mogę powiedzieć tyle, przez tereny wasze, przez teren powiatu rybnickiego, 
przez teren powiatu mikołowskiego, CPK jest zaprojektowane i ma być realizowane od bardzo 
długiego czasu. Na ten moment z tego co wiem jest wiele takich miejsc społeczności lokalnych, 
gmin czy wręcz stowarzyszeń, które zrzeszają różne osoby, które absolutnie nie godzą się na ten 
przebieg projektowanego CPK ze względu na to jakie szkody ten projekt ma wyrządzić jeśli chodzi 
o społeczność lokalną. Myślę, że kluczowe w tym wszystkim jest to, że my chcąc, żeby Polska się 
rozwijała, chcąc żebyśmy gospodarczo szli do przodu, nie możemy, nie powinniśmy być 
przeciwko rozwojowi kolei, przeciwko temu, żeby faktycznie kolej pomagała nam jako Polsce 
gospodarczo. Natomiast ja jako poseł Polski 2050, wiem, że mogę to również powiedzieć o moim 
liderze Szymonie Hołowni, bo z nim na ten temat rozmawiałem bezpośrednio, między innymi w 
Łaziskach Górnych na spotkaniu tydzień temu, absolutnie nie zgadzamy się i absolutnie nie 
będziemy zgadzać się na to, żeby to projektowane CPK, żeby ta projektowana kolej była 
projektowana i realizowana w sposób, który nie będzie konsultowany z lokalnymi 
społecznościami. Ja dzisiaj Państwu nie jestem w stanie zagwarantować i powiedzieć jak będzie 
wyglądało to finalnie, dlatego że gdybym dzisiaj to mówił to po prostu bym was oszukiwał, bo na 
ten moment tak naprawdę jestem przekonany o tym, że nikt do końca nie wie, jak będzie 
wyglądał ostateczny kształt. Natomiast to co mogę wam powiedzieć ze 100-procentową 
stanowczością, to to, że my absolutnie nie będziemy chcieli się zgodzić na to, żeby CPK było 
realizowane bez porozumienia z samorządowcami i z lokalnymi społecznościami. Czyli tam, 
gdzie samorządy będą popierały i będą wyrażały zgodę na to, żeby inwestycja była realizowana 
zgodnie z planami, okej, super, jak najbardziej jesteśmy za. Natomiast nie zgadzamy się i nie 
chcemy się zgadzać na to, żeby pomimo tego, że to jest tak ważny projekt dla kraju, żeby był on 
realizowany w sprzeczności z samorządami i w sprzeczności z lokalnymi interesami 
mieszkańców. Nie wiem, czy usatysfakcjonowała Państwa ta moja odpowiedź, ale tak jak mówię, 
takie jest nasze stanowisko i ja mogę obiecać, że będziemy się starali o to walczyć i na pewno 
będziemy robić wszystko, żeby taki był finał tej inwestycji.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Jacek Kołek - Ja proponuję, żeby może jedna z pań parę słów 
powiedziała, bo ja się dużo nasłuchałem i bardzo ciekawych rzeczy. Żebyście Panie troszkę 
podzieliły się z tymi informacjami, które przekazaliście mi bezpośrednio. 
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Pani Dorota Podlodowska-Graczyńska - Przede wszystkim dziękujemy za zaproszenie, że 
możemy się tutaj z Państwem spotkać. Właściwie trudno mi cokolwiek powiedzieć o seniorach, 
bo patrząc na Państwa to macie jeszcze wiele, wiele lat przed sobą (...) Koleżanka podpowiada, 
że to przyjdzie wcześniej niż my wszyscy myślimy. Nie mogę powiedzieć o starości. My nie 
mówimy seniorzy i nie mówimy ludzie starsi tylko mówimy, przyjęło się to już. Jesteśmy osobami 
wcześniej urodzonymi i to brzmi lepiej. Tak sobie myślę, że bardzo zachęcamy do założenia Rady 
Seniorów i w powiecie, i tutaj w gminie. Dlaczego? Dlatego, że wiele osób jest samotnych w 
starszym wieku, a chodzi o to, żebyśmy się wszyscy mogli spotykać, żeby nam ze sobą po prostu 
było dobrze, żebyśmy się mogli wymieniać swoimi nawet opowiadaniami o swoim życiu, bo to 
jest też w życiu bardzo ważne i żebyśmy sobie przez to, że się poznajemy, mogli sobie wzajemnie 
pomagać. Bardzo zachęcamy do tworzenia takich grup. Czym my się zajmujemy? A właściwie 
wszystkim. Wszystkim, to znaczy tak. Na przykład możemy już podać takich parę przykładów, co 
się w Mikołowie bardzo sprawdza, a potem koleżanka może powie, co się w powiecie sprawdza. 
Spotykamy się raz w miesiącu, znaczy Rada Seniorów, która u nas liczy 11 osób, spotykamy się 
raz w miesiącu. To nie są spotkania zawsze takie typowo służbowe, bo świętujemy każdy swój 
geburstag. Polega to na tym, że każda przynosi ciasto, kawę, a przy tym takim spotkaniu przy 
kawie po prostu omawiamy sprawy, które nas interesują. Bardzo dobrze układa nam się 
współpraca, bardzo dobrze, z władzami miasta. Właściwie możemy wchodzić zawsze i wszędzie, 
Panie Burmistrzu i Panie Przewodniczący. Drzwi są zawsze dla nas otwarte. Na przykład mieliśmy 
taki problem dwa lata temu. Skarżyły się osoby, które dalej mieszkają i z targu mają do swojego 
miasta z zakupami jakieś pół godziny drogi, czasami bardzo pod górkę i razem z władzami miasta 
postawiono w połowie dróg, bo to mamy takie trzy drogi w mieście, ławki, żebyśmy po prostu 
razem z tymi siatkami mogły sobie usiąść, odpocząć, żeby dalej iść do domu. Był też taki 
problem, żeby autobus, który przejeżdżał przez dzielnicę Mikołowa, skręcił też w inną uliczkę, bo 
znowu emeryci, my wcześniej urodzeni, mieliśmy problemy do tego autobusu dojść. I razem z 
burmistrzem, bo to wtedy województwo musi decydować, nie tylko władza miasta, aleśmy to 
załatwili i autobus służy nam. Także bardzo, bardzo serdecznie zachęcamy. Jeśli są jakieś 
pytania, to bardzo. Co nam się udaje. Mamy taką kawiarenkę raz w miesiącu w środy, 
zapraszamy raz w miesiącu. Oczywiście dajemy kawę, dajemy herbatę i dajemy ciasteczka, 
jakieś takie drobne ciasteczka. To też łączy nas, bo bardzo dużo osób przychodzi, muszę 
otwarcie powiedzieć, że nie tylko żeby się spotkać, ale napić się tej kawy. Tak to czasami bywa, 
ale to są takie spotkania, nie po to żeby się tylko spotkać i zobaczyć, ale to są spotkania, na 
których zawsze jest lekarz. Są porady medyczne. W ostatnią środę były dwie panie z ZUS-u, bo 
zmieniają się przepisy, więc dostosowujemy tematykę naszych spotkań do problemów 
bieżących, które się dzieją. Na przykład był taki, to już podpowiadam, był bardzo taki temat 
ciekawy, kiedy należy pisać testament. Bo wszystkim czasami się wydaje, że dopiero przed 
śmiercią albo jak już jest za późno. To były tematy bardzo takie, nie kontrowersyjne, praktyczne. 
Czym się różni testament od darowizny? Ale to oczywiście są prawniczki wtedy, bo to 
zapraszamy specjalistów. Największym, już nie będę nudziła, bo jestem gaduła, ale takim 
ogromnym powodzeniem cieszą się zabawy. Mamy raz w miesiącu zabawę, jest burmistrz i ze 
mną otwieramy tę zabawę. Oczywiście panów mamy jak na lekarstwo. Jak na lekarstwo, bo 
panowie w tym czasie prawdopodobnie grają w [?] w domu kultury. Ale my się potrafimy tak 
dobrze ze sobą bawić, to jest od 17:00 do godziny 20:00, że nam przepraszam, że to powiem, 
mężczyźni są niepotrzebni. 
 



6 
 

- Pani Elżbieta Słomka - Mikołów i powiat mikołowski jest taki specyficzny, bo my mamy pięć 
gmin wchodzących w skład powiatu i we wszystkich pięciu gminach są Rady Seniorów. Co to 
daje i forum senioralne, które jest tworem przy panu staroście. Otóż daje to fantastyczną 
możliwość zintegrowania i stworzenia platformy do współdziałania wszystkich organizacji 
senioralnych, bo to nie tylko te rady, ale wszystkie organizacje senioralne do współpracy i do 
wypracowania jednolitej linii. My mówimy jednym głosem do naszych włodarzy, którzy mam 
nadzieję są nam przychylni, zresztą w Mikołowie na pewno, bo i pan burmistrz i pan starosta 
właściwie jak nie pomogą to na pewno nie przeszkadzają. Dają nam wolną rękę i bywają na 
wszystkich, absolutnie wszystkich imprezach, które tylko zorganizujemy. Seniorzy są tak aktywni, 
że właściwie własnymi siłami robimy mnóstwo rzeczy, oczywiście przy wsparciu. Mamy takie 
Centrum Aktywności Społecznej, co jest tworem genialnym, skupiającym związek stowarzyszeń 
to jest i tam się pisze projekty, tam są ludzie, którzy umieją pisać projekty i pozyskiwać środki z 
różnych programów. Gdzie tam tylko coś zaświta, one też są dedykowane seniorom i dzięki temu 
my mamy trochę pieniędzy, a może nie trochę, na to co nam tam w głowie się urodzi i na 
wszystkie projekty. Jesteśmy dopieszczeni tutaj. Nie mówiąc o tym, że mamy wsparcie młodych 
ludzi, którzy nam pomagają przy współorganizowaniu tych imprez. A to na przykład chciałam 
Państwa zaprosić już dzisiaj, maj niedaleko, 23 maja w Ornontowicach odbędzie się Festiwal 
Twórczości Senioralnej, czwarty z kolei i Targi Pracy dla Seniorów. To taka impreza skorelowana, 
gdzie pokazują na scenie seniorzy to, co potrafią robić. Tańczą, śpiewają, grają, nie wiem co 
jeszcze, recytują. Fantastyczna impreza, serdecznie zapraszam. Poproszę tylko osobę do 
kontaktu, żebym mogła dać namiar na siebie albo na kogoś z Was. I jeszcze jedna impreza 
cykliczna, która już dawno też wyszła poza ramy powiatu, to jest konferencja. Duża konferencja, 
gdzie spotykają się ludzie z samorządu, ludzie nauki, praktycy, i wszyscy, którzy chcą rozmawiać 
o problemach senioralnych. Za każdym razem jest określony temat, który bardzo dokładnie z 
każdej strony omawiamy, oglądamy. Ta impreza też ewoluuje. Ostatnio żeśmy panel wprowadzili, 
także zaprosiliśmy gości i oni odpowiadali na pytania konkretne, czego nie było do tej pory. Ale co 
jeszcze? Ludzie w zaawansowanej młodości, czyli my, to my jeszcze żyjemy proszę Państwa i 
dużo potrafimy i nam się chce. Tego Państwu serdecznie, serdecznie życzę, żeby Wam się 
zawsze chciało. Powołujcie Radę Seniorów Panie Burmistrzu, bo to Panu bardzo pomoże 
ogarnąć srebrne tsunami. Ja wiem, że to jest taki niefajny termin, ale inaczej się tego chyba 
nazwać nie da. Oni Panu pomogą w tym wszystkim co się z seniorami wiąże. Będzie nas coraz 
więcej. I Ty możesz być szczęśliwym seniorem. To jest moje hasło, które uknułam na potrzeby 
tego spotkania. 
 
- Pani Janina Piecha - Ale kochani, kochani moi, ja mam głos belferski więc wyrobiony. 
Właściwie Pani Przewodnicząca już tak detalicznie wszystko Wam powiedziała, uzupełniła Pani 
Ela z powiatu. Chcę Państwu powiedzieć, że może niektórych z Was Państwa może to przeraziło, 
ale że to będzie wielka robota. Ale wierzcie mi, my jesteśmy z przewodniczącą już drugą 
kadencję i my się też uczymy. Uczymy się wzajemnie od siebie. Proszę mi wierzyć, że te 
spotkania dają seniorom, tym wcześniej urodzonym, dają tyle zadowolenia, radości życia. Chcą 
się spotykać, chcą razem wypić tą kawę. Ponieważ mamy dużo organizacji pozarządowych, z 
którymi bardzo ściśle współpracujemy. Nie macie Państwo pojęcia, jak oni się realizują w tym co 
robią. Dusza rośnie w człowieku, jak patrzymy co oni potrafią i co chcą pokazać. A poza tym te 
spotkania to takie spotkania towarzyskie. Jest to też fantastyczna sprawa jak idziecie ulicą czy w 
swojej miejscowości i co drugi człowiek wam powie cześć, cześć Janka, cześć Dorota, bo tam 
zawiązują się przyjaźnie. Wierzcie mi Państwo. Zorganizować taką Radę Seniorów, my w tym 
pomożemy, właśnie chciałam złożyć deklarację, chętnie pomożemy. My zaprosimy Was do 
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siebie, detalicznie Wam możemy wytłumaczyć co, gdzie, jak, kiedy, dlaczego i z kim. Naprawdę 
tu składamy deklarację, prawda Pani Przewodnicząca? Że będziemy wam naprawdę służyć 
pomocą. Z wielką radością to uczynimy. A jak już stworzycie, to nas potem zaprosicie i 
wymienimy sobie wszystkie tematy i wymierzymy sobie to wszystko, czego nas życie nauczyło i z 
czym chcemy i będziemy się dzielić raz z tym, raz z tym. Także bardzo chętnie Was zapraszamy 
Państwo drodzy. Jesteśmy otwarci na pomoc. Mówię to zupełnie szczerze i Pani Przewodnicząca 
to potwierdzi. A naprawdę warto, bo w tej kawiarence spotykamy się z ludźmi bardzo nam 
wszystkim potrzebnymi. Tematyka jest zawsze aktualna. Tych ludzi, oni do nas przychodzą i 
opowiadają nam to, co chcemy od nich usłyszeć. Współpracujemy z zakładami pracy, 
współpracujemy z młodzieżą. Współpracujemy nawet z przedszkolami, bo na każdym takim 
spotkaniu na tej kawiarence, prawie na każdej, mamy jakieś występy uczniów ze szkół, 
przedszkolaków i to jest naprawdę coś wspaniałego. Widzę, że dużo pań się uśmiecha i ja to już 
czuję, że wy już macie plan. I niech wam się poszczęści. Jesteśmy do waszej dyspozycji o każdej 
porze dnia, a jak będzie potrzeba to i nocy. Z ręką na sercu deklarujemy pomoc. Wszystkiego 
dobrego i dużo, dużo, dużo radości w tym, co chcecie tworzyć. Oby jak najprędzej, mam 
nadzieję, że nas potem zaprosicie. Dziękuję bardzo. Bardzo jest nam miło tu być u was dzisiaj, 
ale to dzięki panu posłowi, fajny synek. 
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Ja chciałam Paniom bardzo serdecznie podziękować, 
bo przyznam szczerze, że jeśli o mnie chodzi, to jak słucham, to mi serce rośnie. Nie ukrywam, że 
ten temat u nas również stanął na wokandzie i właśnie chciałam zapytać Panie Wójcie od tego 
czasu, kiedy tutaj Pan Antoni nam zaproponował powołanie Rady Seniorów, nie było żadnej 
informacji. Czy coś się dalej tym dzieje, czy jakieś projekty są dalej podejmowane?  
 
- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Na razie nie. Natomiast jeżeli mogę jak już 
odpowiadam na pytanie. Jesteśmy oczywiście całym sercem i to nie jest tak, że jeżeli Rady 
Seniorów w danej gminie nie ma to dla seniorów czy wspólnie z seniorami się nic nie robi w takiej 
gminie, bo Rada Seniorów to jest w zasadzie czytając ustawę jako organ doradczy dla wójta, ale 
jednocześnie pomoc dla organu wykonawczego czy dla naszych instytucji. My na terenie naszej 
gminy prowadzimy wiele działań skierowanych do seniorów, to są czy koła gospodyń wiejskich, 
czy zespoły śpiewaczy, czy inicjatywy, które są na terenie naszej gminy, organizacje, różne 
stowarzyszenia, koła emerytów i rencistów. Wiele robimy imprez, które my robimy dla seniorów, 
ale jednocześnie praktycznie wszystkie imprezy, które się odbywają na terenie gminy, czy to są 
festyny, czy organizacje, festiwal żelaznego szlaku rowerowego, to bez seniorów byśmy tego nie 
zrobili, ponieważ te panie czy panowie aktywnie uczestniczą w wszystkich imprezach. Czy to są 
jakiekolwiek warsztaty jakieś tam, nie wiem Pani Radna, wikliny teraz mieliście (...) Plecenie 
koszyków ze słomy, czy jakieś występy. Także tych działań się tyle dzieje, że niejednokrotnie 
mamy w ramach różnych projektów unijnych, mamy problem zebrać frekwencje, ponieważ jest 
tego tak dużo, że już powoli brakuje chętnych do uczestniczenia. Gdzie z Czechami się 
spotykamy i współorganizujemy, za chwilę oddam głos pani dyrektor Gminnego Centrum, bo jest 
tu i dyrektor akurat dzisiaj Gminnego Centrum i Biblioteki, gdzie te działania wszystkie są 
organizowane. Także to nie jest tak, że jeżeli nie ma Rady Seniorów to się nie robi, bo tak jak 
powiedziałem, różne organizacje, z kata też się faceci spotykają, kobiet tam akurat nigdy nie 
widzę, chociaż jedna pani jest, która gra, to się tam pojawia na tych różnych graniach. Także co 
tydzień się spotykają, też na kawie i też my nie kupujemy tej kawy, tylko sobie przynoszą, czy ktoś 
ma urodziny, to czasami uczestniczę w tych różnych takich spotkaniach, to tak samo to wygląda. 
Mnie tam niewiele już brakuje do tego wieku senioralnego, także to bardzo szybko przeleci. Też 
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już jestem dziadkiem, także to szybko leci ten czas i to może w wieku 20 lat, 18 lat komuś się 
wydaje, a co tam o emeryturze, natomiast to bardzo szybko przemija. Także myślimy o 
stworzeniu też tej Rady Seniorów, tak samo jak Rady Młodzieżowej na terenie naszej gminy. 
Przymierzamy się do różnych działań może jeszcze nie w tym roku kalendarzowym, ale w 
przyszłym roku już będziemy do tego przystępować. Na ten temat rozmawiamy i przygotowujemy 
się organizacyjnie. Ale jeżeli mogę oddać głos pani dyrektor, która najwięcej współpracuje z 
osobami jako dyrektor wszystkich ośrodków kultury na terenie gminy, to Pani Dyrektor bardzo 
proszę.  
 
- Pani Elżbieta Słomka - Otóż mówi Pan o terminach. Właśnie forum senioralne czy Rada 
Senioralna myślę pomoże skoordynować tak, żeby się terminy nie nakładały. U nas tak właśnie 
myśmy się z tym problemem zderzyli, że tych imprez było tak dużo, jak Pan mówi, że nagle 
zaczęło być po dwie po trzy w jednym czasie, bez sensu. Także to jest też zasadnicza taka fajna 
kwestia organizacyjna po prostu, tyle. 
 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki Tatiana Stopyra - To skoro też zostałam 
wywołana do tablicy. My także koordynujemy te imprezy, jako Gminne Centrum. Jest to też 
naszym zadaniem i pilnujemy właśnie tego, żeby te imprezy się nie nakładały, żeby były w 
odpowiednich odstępach, żeby były też w takich godzinach dostępne dla wszystkich. Dlatego też 
bardzo dużo rzeczy robimy z myślą o seniorach. Przykładem jest taka pracownia artystyczna, 
gdzie uczęszczają, ona jest otwarta dla wszystkich, ale zrobiliśmy ją czynną na przykład i rano, bo 
z reguły seniorzy rano już mają czas, bo po południu dzieci wracają, wnuki ze szkoły, dzieci i tak 
dalej. Więc jest czynna rano, jest czynna po południu. Staramy się zawsze ten aspekt wiekowy 
brać pod uwagę. To co Pan Wójt mówił, że większość tych naszych imprez ona jest dedykowana 
dla szerokiej grupy, ale zawsze jest tam coś co wiemy, że dedykowane dla seniorów, że to ich 
zainteresuje, że to głównie jest dla nich. Tych imprez mamy bardzo dużo. Wynika to też z 
współpracy polsko-czeskiej, gdzie w tej chwili jest realizowany projekt z seniorami czeskimi. 
Proszę poprawić mnie, ale chyba co najmniej 4 wyjazdy, takie naprawdę atrakcyjne spotkania. 
Warsztaty ostatnio były bardzo ciekawe stworzenia drzewa genealogicznego i to jest wszystko na 
bardzo wysokim poziomie w ramach projektu, więc też to jest dla seniorów bezpłatne. Bardzo 
często seniorzy po prostu się u nas spotykają na zasadzie, że panie korzystają z naszych 
pomieszczeń, mają potrzebę pogadania, wypicia sobie kawki pod pretekstem zebrania koła 
gospodyń, przepraszam, bo tak czasami bywa u nas się spotykają, więc ja myślę, że ta oferta ona 
jest dosyć duża. Być może pomyślimy, dlatego już wzięłam sobie kontakty tutaj dla pań, żeby to 
wszystko uporządkować, żeby faktycznie wybrać taką stricte drogę w kierunku tej, można 
powiedzieć, polityki działalności senioralnej, dlatego myślę, że wcześniej czy później się do Pań 
odezwę, ale też wiemy, że w naszej gminie ci seniorzy są bardzo aktywni i panie i panowie i 
bardzo dbają o siebie. Oni potrafią się upomnieć o to wszystko. Korzystają z tych naszych imprez, 
korzystają z tych spotkań i martwimy się jedynie właśnie o to, że czasami jest tego tyle, że oni 
sobie wybierają, bo wszyscy jeszcze aktywne życie rodzinne prowadzą i te wyjazdy (...) A tak jak 
mówiłam wcześniej, pomyślimy o tym, żeby to uporządkować być może o takiej radzie tutaj być 
może, tak jak to Pani mówiła, spotkamy się już na takiej niwie, że tak powiem roboczej. 
 
- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Znaczy, bo ja nie wiem czy jeszcze na temat seniorów 
radni będą chcieli się coś dopytać, zapytać ewentualnie, żeby dobre praktyki przejąć, ale bardzo 
chętnie skorzystam z zaproszenia i może gdzieś tam się wybierzemy do was wspólnie na jakieś 
spotkanie. Zabiorę moją ekipę, która jest od zadań trudnych i tych czasami niewykonalnych, żeby 
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to przeanalizować. Ale jeżeli czegoś nie ma, mamy może ułatwienie, bo nasz były 
przewodniczący jest w tej chwili w Radzie Senioralnej przy Marszałku Województwa Śląskiego. 
Gdzieś tam takie działania i rozmowy już na ten temat prowadzimy i mówię mamy tam w tyle 
głowy jakieś rozwiązania, które chcemy wspólnie czy z Centrum Integracji Społecznej, z CIS-em 
czy tutaj poprzez ośrodek nasz kultury. Także będziemy na pewno do tego tematu wracać. 
Natomiast ja chciałbym wykorzystać pana posła, który tu jest obecny. Było pytanie przez pana 
przewodniczącego na temat Centralnego Portu Komunikacyjnego. My będziemy dzisiaj, znaczy 
radni będą dzisiaj podejmować uchwałę oprotestowującą ten przebieg. Chciałbym powiedzieć, 
że jesteśmy praktycznie jedyną gminą tutaj w tym rejonie Województwa Śląskiego, gdzie żeśmy 
zaopiniowali pozytywnie przebieg jednego z wariantów tej linii CPK mając na względzie wyższe 
interesy krajowe. Było to oczywiście po licznych dyskusjach i konsultacjach przeprowadzonych z 
firmą, która prowadziła wtedy te konsultacje. Natomiast wydawało się, że wybraliśmy te 
najmniejsze zło, które będzie nas dotyczyć. Ale dostaliśmy oczywiście, jak to większość wygląda 
przy dużych inwestycjach rządowych, obuchem na sam koniec w głowę, bo w grudniu, gdzie było 
do końca roku, firma musiała oddać projekt czy koncepcję wybrania wariantu, który będzie 
podlegał projektowaniu. Opłatkami dowiedzieliśmy się, że zrobiono nam miks z dwóch 
przebiegów. Znaczy generalnie z pięciu, ale z jednego przebiegu, ten główny oczywiście został, 
ten który gdzieś tam w jakiś sposób udało się uzgodnić u nas wśród mieszkańców. Natomiast 
wprowadzono z innego przebiegu inne połączenie pomiędzy miastem Wodzisławiem Śląskim i 
Jastrzębiem, gdzie opisując tą koncepcję w ogóle np. nie wzięto pod uwagę przebiegu drogi 
głównej południowej, bo trudne do rozwiązania i pewne koszty ekonomiczne i jakieś gdzieś inne 
prace, które powodują trzypoziomowe skrzyżowanie, utrudniało to wprowadzić, ale komuś było 
na rękę, żeby te rozwiązanie wprowadzić. I bez akceptacji, bez konsultacji w grudniu, w połowie 
grudnia zostało to wprowadzone, a na koniec grudnia czy w styczniu oddane już do 
zamawiającego te koncepcje. Trudno nam się dowiedzieć, jak jest w tej chwili to projektowane, 
czy jest ta uwzględniona droga główna południowa. Konsultacji teraz w trakcie projektowania 
praktycznie nie ma żadnej, a przedtem jakieś spotkania się odbywały. W tej chwili nie ma 
żadnych, jest utrudniony kontakt z wykonawcą projektu. Tu się projektuje, to nie jest, że można 
gdzieś przesunąć ten tor o ileś tam metrów, bo jest obszar ustalony, w którym może być przebieg 
tutaj w Mikołowie, gdzieś tam coś się stało i w innym miejscu ma być bodajże czy w Mikołowie 
czy w innej miejscowości. W związku z tym ja tutaj występuję z apelem do pana posła, żeby 
zorganizował spotkanie z wykonawcą, który jest odpowiedzialny za projektowanie. Tutaj może 
wśród nas, naszych gminnych gmin Gminy Godów, Gmina Mszana ja deklaruję tutaj miejscem. 
Tak żeśmy zrobili stanowczy protest, wtedy jak wrzucono te połączenie pomiędzy Jastrzębiem a 
Wodzisławem to żeśmy się tutaj spotkali i miasto Jastrzębie i Wodzisław, Mszana tutaj w tym 
miejscu mieliśmy online połączenie z CPK z autorami i z firmą projektującą. Także prosiłbym, 
żeby takie spotkanie zorganizować. Mówię może być u nas, żeby rozwiać pewne wątpliwości, czy 
może wyjaśnić gdzie i co, jak się dzieje. Jest inna projektowana duża inwestycja rządowa, czyli 
Polskie Sieci Energetyczne. U nas też jest uwzględniona. Też się tam dzieje, ale tam przynajmniej 
mamy jasne informacje. Mieszkańcy mają pełne informacje, ile wypłaty odszkodowania dostaną. 
Natomiast tu mamy same niewiadome, dlatego nie dziwię się, że w całej Polsce nikt nie chce się 
zgodzić na CPK, bo jeżeli nikt nie rozmawia z mieszkańcami, to tak to wygląda. Dziękuję.  
 
- Poseł na Sejm RP Łukasz Osmalak - Panie Wójcie, ja bardzo króciutko. Ja obiecuję, tak jak 
mówię, obiecuję, że spróbuję do takiego spotkania doprowadzić. Trudno jest mi w tej chwili 
mówić o konkretnej dacie, czy o formie tego spotkania, czy tutaj ktoś przyjedzie, czy my 
będziemy mieli gdzieś podjechać, ale obiecuję, że postaram się do takiego spotkania 
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doprowadzić i z Panem Wójtem, z Panem Przewodniczącym będę w kontakcie w tej sprawie. 
Dziękuję bardzo.  
 
Po wyczerpaniu tematu Przewodniczący Rady Gminy Jacek Kołek podziękował Panu Posłowi oraz 
Panią zajmujących się polityką senioralną za udział w sesji i przekazanie bogatego 
doświadczenia, po czym zarządził 5 minut przerwy. 
 
Obrady wznowiono po przerwie. Ilość radnych nie uległ zmianie, w sesji uczestniczy 12 radnych. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
- Wójt Gminy Mariusz Adamczyk przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym stanowiący załącznik nr 6 do protokołu. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Radny Gminy Wiktor Hudek - Dzień dobry. Tym z którymi się jeszcze dzisiaj nie witałem, bo 
trochę już tu siedzimy, a różne osoby przychodzą. Panie Wójcie, takie pytanie choć w sumie to 
jest bardziej pytanie do kierownika referatu. Jakie prace z remontem wewnętrznym są aktualnie 
prowadzone na Celnej 29 w Gołkowicach? Dzięki.  
 
- Kierownik Referatu Inwestycji, Mienia i Infrastruktury Komunalnej Zbigniew Prucnal - Jeżeli 
chodzi o roboty na ulicy Celnej w Gołkowicach, to tam są realizowane roboty budowlane 
związane z przebudowaniem ścianek działowych oraz wszelkie roboty instalacyjne, wodno-
kanalizacyjne, elektryczne, c.o., firma przystępuje do robót związanych ze wzmocnieniem 
stropów.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Panie Wójcie, ale może tak samo jest pytanie do 
referatu, ponieważ do dzisiaj mieszkańcy z ulicy Borowickiej kontaktują się ze mną i zgłaszają 
swoje uwagi. Zresztą te uwagi, które już były zgłaszane i docierały do gminy przed odbiorem, jeśli 
chodzi o jakość wykonania remontu. Chciałam zapytać, czy w protokole odbioru są zaznaczone 
jakieś sprawy, które nie do końca jakościowo odpowiadają standardom, które powinny być? 
Chodzi mi konkretnie o te kanały, które nie do końca trzymają poziom ulicy. Czy protokół przyjęty 
był bez uwag?  
 
- Kierownik Referatu Inwestycji, Mienia i Infrastruktury Komunalnej Zbigniew Prucnal - Jeżeli 
chodzi o ulicę Borowicką to zakres remontu przewidywał wymianę nawierzchni asfaltowej oraz 
regulację studzienek. Jeżeli chodzi o te uwagi mieszkańców, które dotyczyły wysokości tam 
bodajże dwóch czy trzech studzienek to generalnie sytuacja wygląda w ten sposób, że tam przy 
jednej studzience jest 2 cm powiedzmy uskoku. Jeżeli chodzi o normy no to nie ma norm 
regulujących wysokość tego uskoku, także myśmy Komisja Odbiorowa przyjęli po prostu tą 
wysokość tego włazu w stosunku do nawierzchni asfaltowej. Przy czym wykonawca drogi 
gwarantował nam, że jeżeli nam np. nie będzie odpowiadała powiedzmy to posadowienie tej 
studzienki to w przeciągu powiedzmy czterech miesięcy ma realizować roboty w Gorzycach, bo 
wiadomo nikt nie przyjedzie z 50 kilogramami asfaltu, bo to jest niemożliwe, wtedy może to 
ewentualnie wyregulować. Aczkolwiek ta regulacja to nie polegała powiedzmy na jakimś błędzie 
wykonawcy, ponieważ wszystkie studzienki kanalizacyjne mają tą wysokość maksymalną 
podniesienia. Tam jest taki kielich i w zasadzie żeby to faktycznie zrobić porządnie to by trzeba 
było część tej studni wymienić, a to nie było w zakresie w ogóle opracowania. Natomiast uwagi 
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dotyczące chodników, to w miarę możliwości wiadomo w zakresie przetargu była regulacja i 
przekładka części tylko krawężników i części chodnika. Zostało to wykonane. Dodatkowo 
wykonawca wymienił kilka krawężników na nowe, co nie było w zakresie powiedzmy przetargu. 
Także w zasadzie więcej uwag nie było.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Ja tam ostatnio byłam i zerknęłam jak to wygląda. W 
jednym miejscu chodnik, nie wiem czy jest 2 cm nad poziomem ulicy. W każdym bądź razie jest 
takie miejsce, gdzie chodnik jest bardzo nisko i jeżeli cokolwiek się będzie działo to jakby on, ten 
chodnik nie jest żadną hamulcem, żeby na przykład nawet przy 20 na godzinę, przy 10 na 
godzinę, żeby na chodnik wjechać. Nie wiem, czy nikt nie zwrócił uwagi na to, żeby też ten 
chodnik podnieść troszkę i krawężnik.  
 
- Kierownik Referatu Inwestycji, Mienia i Infrastruktury Komunalnej Zbigniew Prucnal - Nie wiem, 
czy Pani myśli o wjazdach do posesji, czy na zakrętach. Także tam specjalnie zostało obniżane 
nawet w niektórych miejscach krawężnik, żeby można było ewentualnie się minąć, bo droga jest 
jaka jest i także te 2 cm w zupełności wystarczy, jeżeli chodnik jest wyżej od asfaltu. 
 
- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Musimy przyjąć, że to był remont nawierzchni, nie 
przebudowa drogi kompleksowa, tylko remont nawierzchni, czyli w zasadzie sfrezowanie i 
położenie nowej.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Panie Wójcie, ja pytałam o ten krawężnik, bo właśnie 
wiem, jak powiedziałam wcześniej właśnie, że tak samo w niektórych miejscach krawężnik ma 
być troszkę podnoszony, więc jak zerknęłam na to i się okazuje właśnie, że krawężnik jest prawie 
na wysokości ulicy, stąd było moje pytanie. No okej, dziękuję.  
 
- Radny Gminy Bogusław Dziędziel - Tego samego tematu dotyczy moje zapytanie. Chodzi o te 
studzienki. Chciałbym zapytać, w jaki sposób ta brygada ma zamiar zniwelować ewentualnie 
głębokość, na które są one mniej niż te asfalt opuszczone, bo one są niżej. Czy to jakieś 
podkładki dają? Pan mówił, że kielichy, że to jest niemożliwe. Jaka jest metoda, żeby to zrobić?  
 
- Kierownik Referatu Inwestycji, Mienia i Infrastruktury Komunalnej Zbigniew Prucnal - Metoda 
jest troszeczkę niezgodna ze sztuką budowlaną, bo trzeba po prostu podbudować pierścień 
odciążający. To jest takie, że to zawsze może siąść. Natomiast myśmy odstąpili od tego. 
Natomiast tak jak powiedziałem, firma nam gwarantowała, że ewentualnie jeżeli byśmy się 
zdecydowali na coś takiego, to możemy to zrobić. Natomiast ja jestem przeciwny temu, 
ponieważ wycięcie masy asfaltowej wokół studzienki to spowoduje później degradację tego 
asfaltu, szybszą degradację w przyszłości także. A na pewno ta studnia osiądzie, także tutaj 
sytuacja wygląda w ten sposób. Natomiast ja tam też jeździłem i w zasadzie te pierwsze trzy 
studzienki począwszy od skrzyżowania to można minąć powiedzmy między kołami, tam nie ma 
problemu, że trzeba specjalnie na nie wjechać, nawet przy mijaniu się z innym samochodem. 
Także tutaj ja problemu nie widzę.  
 
- Radny Gminy Bogusław Dziędziel - Dlaczego chciałem o to zapytać, o sposób wykonania, bo z 
tego co Pan mówi tak też myślałem, że będzie musiał zostać wycięty pewien odcinek asfaltu, 
rozebrany, ten kielich cały wymontowany i albo pod kielich dopiero podkładka albo w ogóle inny 
kielich. Także to będzie takie dość mocna interwencja w ten asfalt właśnie. To wszystko co Pan 
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przed chwilą powiedział. Trudno mi powiedzieć, co będzie lepsze. Jak Pan twierdzi, że faktycznie 
może dojść później do załamania, do osunięcia tego w tym miejscu tych studzienek.  
 
- Zastępca Wójta Gminy Godów Tomasz Kasperuk - Ja jeszcze tylko się odniosę, bo ja też już tutaj 
na forum, żeśmy dyskutowali też na naszej grupie. Firma wyregulowała wszystkie studnie, które 
były. Natomiast tak jak powiedział Pan Kierownik w zasadzie na tych dwóch ta maksymalna 
wysokość została osiągnięta, bo robi się to przed położeniem warstwy ścieralnej. Po położeniu 
warstwy ścieranej się okazało rzeczywiście, że jest tam minimalny uskok i uznaliśmy tutaj z 
panem kierownikiem, że więcej szkód byłoby wycinając teraz tą nawierzchnię i próbując jakoś 
tam troszkę niezgodnie z sztuką budowlaną podnieść tę studnię i uznaliśmy, że mniejsze 
uciążliwości są teraz w tej chwili przy tym minimalnym uskoku niż ewentualnie próbować. Co 
mogłoby się wiązać z tym, że efekt by był nijaki, a już byłaby naruszona nawierzchnia. Natomiast 
zobaczymy jak to będzie funkcjonować. Jest jeszcze gwarancja na wykonane roboty, także ja 
myślę, że to nie jest aż taki wielki problem. Tam gdzie mieszkańcy zwracali też uwagę odnośnie 
krawężników w dwóch miejscach zostało to wyregulowane. Natomiast wjazd, tak jak powiedział 
Pan Wójt, to był typowy remont, więc w zasadzie trzeba byłoby przebudować chodnik na całej 
długości i do tego dokładać nawierzchnię. Natomiast nie przewidywał tego po prostu projekt, bo 
było to zadanie typowo remontowe i wiecie też Państwo, że tak trochę rzutem na taśmę udało się 
nam te pieniądze zdobyć i mamy kilkaset metrów wyremontowanej głównej drogi, o którą 
mieszkańcy też przecież bardzo mocno zabiegali o jej remont. Dziękuję bardzo.  
 
Ad. 6. Informacja z działalności za 2024 rok: 
1) Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki; 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki Tatiana Stopyra - Chciałam zapytać, bo 
z tego co wiem to sprawozdania do Państwa dotarły wcześniej, więc ja może oczekuję pytań albo 
zgłębienia jakiegoś tematu, albo coś może Państwa ciekawi w tej kwestii, więc chętnie 
odpowiem na Państwa pytania.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Chciałam bardzo podziękować zarówno za to 
sprawozdanie, jak i pozostałe, bo w mojej ocenie one są bardzo fajne i bardzo fajnie pokazują ten 
ogrom działań, który u nas w gminie się dzieje i o których Pan Wójt mówił. Natomiast mnie 
zabrakło troszkę informacji takich finansowych bardziej, przyznam szczerze. To znaczy nie 
znalazłam informacji, w jakiej wysokości Centrum otrzymało dotacje od gminy. (...) Nie 
widziałam Panie Wójcie, przeoczyłam?  
 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki Tatiana Stopyra - Nie, z tego co wiem 
tam nie ma, dlatego skupiliśmy się na sprawozdaniach z działalności. Ale już Pani mówię, że za 
2024 rok otrzymaliśmy 1 800 000 dotacji.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Proszę powiedzieć, czy ta wysokość jest 
wystarczająca, czy raczej można byłoby się do Pana Wójta uśmiechnąć o większe pieniądze?  
 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki Tatiana Stopyra - My się zawsze 
uśmiechamy do Pana Wójta i nie ukrywam, że nie są to też małe środki, ale nie jest to 
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wystarczające, ale może dlatego, że my bardzo ambitnie chcemy działać i po prostu chcemy 
robić dobre imprezy na bardzo dobrym poziomie. Chcemy ich robić dużo, a na to są po prostu 
potrzebne pieniążki. Chcemy też wspierać organizacje, stowarzyszenia. Na to potrzebne są 
pieniążki, więc im więcej te nasze ambicje sięgają do góry, tym bardziej tutaj później prośba do 
Pana Wójta o pieniążki. Ale też chciałam podziękować i Panu Wójtowi i tutaj Radzie za zaufanie i 
za możliwość realizacji tych naszych celów, bo znam mniej więcej sytuację ośrodków kultury w 
innych powiatach czy na terenie Województwa Śląskiego i wiem, że my tutaj mamy bardzo dużą 
taką dozę zaufania i od Pana Wójta i od Państwa, możemy te cele realizować. Czujemy też takie 
wsparcie i z jednej strony, i z drugiej merytoryczną dyskusję. A jak chodzi o pieniążki, to nam 
wystarcza na utrzymanie tych ośrodków, na pensje, na ZUS-y, na podatki. Wiadomo, że to 
wszystko idzie tak strasznie do góry. Ja tu mam nawet takie porównanie, że jak zaczynałam 
pracować, to na wszystkie te ośrodki jak się zrobiło Gminne Centrum było bodajże chyba 400 
000 dotacji. Więc proszę zobaczyć jak to się zwiększyło i jeszcze musimy się liczyć z tym, że 
zapychamy też te dziury, ale to też jest spowodowane tym, nie jest to też mało jakby, bo znam 
sąsiednie ośrodki kultury w sąsiednich gminach, oni dostają jeszcze mniej, bo mamy też 
porównanie tej ich działalności naszej, ale chcemy działać, chcemy robić. Dlatego tak jak sam 
Pan Wójt mówi, zawsze mówi, że zawsze mamy za mało, ale myślę, że to dobrze.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Właśnie to widać, że Państwo i pozostałe zresztą 
instytucje tak samo, że Państwo i pozostałe instytucje działacie, dlatego tak sobie myślę, że jeżeli 
ta informacja, że przydałoby się więcej pieniążków wybrzmi na forum, to też może będzie inaczej 
niż jak się to mówi po cichu. Także i mam kojącą prośbę, bo podobne pytanie będę miała do 
pozostałych instytucji poza świetlicą, bo w świetlicy te informacje są. Także gdybym mogła od 
razu też prosić przy okazji o informacje, w jakiej wysokości były dotacje, czy one są 
wystarczające? I ewentualnie czy te zadania po prostu, na które już nie starczyło środków w tym 
roku, jak to z reguły jest robione? Czy po prostu się wtedy odpuszcza te zadania czy one są 
przenoszone i plany są przenoszone na kolejny rok? Będę wdzięczna. Dziękuję bardzo.  
 
- Radny Gminy Kamil Gąsior - Chciałbym jeszcze zwrócić uwagę na to, że oprócz środków, które 
jakby Gminne Centrum uzyskało, też tam 450 000 ponad było środków wypracowanych z 
dochodu, więc to też dosyć pokaźna suma pokazująca, ile to Gminne Centrum samo 
wygospodarowało własnego dochodu z działalności. Dziękuję.  
 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki Tatiana Stopyra - Ja tylko chcę 
powiedzieć, że my nigdy nie odpuszczamy. Jeżeli nie znajdujemy tego w dotacji w budżecie, to 
szukamy po prostu środków poza budżetowych i to są zarówno projekty, które piszemy mnóstwo, 
nie zawsze dostajemy i wynajmy i ta nasza działalność gospodarcza, darowizny. W różny sposób 
staramy się te pieniążki pozyskać, bo po prostu tak jak mówiłam, że chcemy, żeby ta działalność 
była na bardzo wysokim poziomie i o to zawsze zabiegamy.  
 
2) Gminnej Biblioteki Publicznej; 
Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Bożena Holesz - To w takim razie Panie Przewodniczący, 
Szanowni Radni, mam to samo pytanie, które zadała koleżanka. Czy mam przedstawić pełną 
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informację z działalności za rok ubiegły? Czy Państwo Radni zechcą zadawać pytania, jeśli jest 
taka potrzeba?  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Tak jak prosiłam wcześniej, gdybym mogła prosić o 
informację na temat wysokości dotacji i czy ona wystarcza, czy Państwo widzieliby jeszcze pole, 
gdzie można byłoby te środki wydać? Dziękuję bardzo.  
 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Bożena Holesz - Zawarłam tutaj tą informację. Myśmy 
uzyskali w ubiegłym roku otrzymaliśmy 860 000 zł dotacji podmiotowej na działalność. 
Wiadomo, że jeżeli środki będą większe to w głównej mierze przeznaczymy je na zakup nowości 
wydawniczych, bo po to do nas głównie przychodzą czytelnicy, po te nowości. W tym roku mamy 
trochę więcej, bo też i koszty wzrosły z wszystkim, więc staramy się tak kroić, jak materiału 
starczy. Ale były też sytuacje, kiedy prosiliśmy o zwiększenie dotacji i uzyskaliśmy większą 
dotację, kiedy była taka potrzeba. Więc myślę, że jeżeli będą jakieś nieprzewidziane sytuacje, to 
będziemy się do Państwa zwracać.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Oczywiście widzę, że przeoczyłam tą informację. 
Natomiast jeszcze do Pani Dyrektor mam jedno pytanie. Chciałabym zapytać, jak wygląda w 
Bibliotece przestrzeganie kodeksu etyki?  
 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Bożena Holesz - Przestrzeganie kodeksu etyki myślę, że 
wygląda odpowiednio, ponieważ pracownicy wypełniają ankiety każdego roku na temat 
samooceny jaka jest i nie zauważyłam w tym temacie jakichś wskazówek, które by miały 
zaprzeczyć tego.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Ja może odczytam § 8 z Kodeksu Etyki naszej 
biblioteki. Zasada bezstronności i niezależności i zresztą jak Państwo wiedzą ja w zeszłym roku 
już ten temat poruszałam. Jest to moje pytanie, czy coś się zmieniło w tym zakresie. §8 pkt 2 
mówi tak, na postępowanie pracowników, a z tego co pani dyrektor mnie zapewniała to pani 
dyrektor też pod ten kodeks podlega (...)  
 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Bożena Holesz - Bo jestem pracownikiem biblioteki.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Dokładnie. Na postępowanie pracowników nie może 
mieć wpływu interes osobisty lub rodzinny, ani też presja polityczna. Pracownik nie może 
uczestniczyć w podejmowaniu decyzji, w której on lub bliski członek jego rodziny miałby 
jakikolwiek interes finansowy. Jak to się ma do zatrudniania córki w podległości bezpośredniej?  
 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Bożena Holesz - Tak jak już było chyba mówione, nie 
chyba, ale na pewno odbyła się sesja w ubiegłym roku, na której odpowiadałam jeśli chodzi o 
interpelację, którą pani radna zadała. Zatrudnienie tej osoby odbyło się zgodnie z przepisami 
prawa, więc nie widzę, jakby nawet nie jest zachowane, wydaje mi się, że osoba, która pełni 
funkcję, rolę bibliotekarza bardzo dobrze ją wykonuje, tak samo jak pozostali. Stanowią oni 
zespół, który działa na rzecz naszych mieszkańców, naszych czytelników i czy Pani Radna 
oczekuje, ażeby nastąpiło rozwiązanie stosunku pracy z tą osobą? Bo dokładnie nie wiem o co 
chodzi. Na razie nie było żadnych skarg na temat tego, iż ktoś jest nieodpowiednio traktowany 
czy inaczej czy gorzej.  
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- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Pani Dyrektor, ja może się niewyraźnie wyraziłam, 
niezbyt dokładnie. Ja nie zarzucam złamania prawa w żadnej mierze, dlatego ja się powołuję na 
etykę. Chciałabym, może nie wszyscy wiedzą, ale po mojej interpelacji nastąpiły zmiany 
organizacyjne w Urzędzie Gminy, które pochwalam, które rozwiązały podobny dylemat, o którym 
rozmawiamy. Stąd moje pytanie i nie trzeba było nikogo zwalniać i stąd moje pytanie, czy w 
bibliotece nie można byłoby też podjąć jakiejś decyzji, które nie wymagałyby być może 
zwalniania kogokolwiek, natomiast kwestie etyczne w tym zakresie myślę, że można byłoby 
odsunąć. Ja w żadnej mierze nie oceniam żadnego z pracowników jeśli chodzi o jego pracę. 
Wręcz przeciwnie ja pochwaliłam to co Państwo robią, bo sprawozdanie jak najbardziej chwalę. 
Nie odnoszę się w tym momencie do tego i w mojej interpelacji też się nie odnosiłam do tego. 
Dlatego pozwolę sobie zauważyć, że czerwcowa sesja z zeszłego roku nie dotyczyła interpelacji, 
tylko dotyczyła jakości pracy pracowników, gdzie tak naprawdę w mojej interpelacji nie było ani 
słowa na ten temat. Cały czas temat dotyczy nepotyzmu, czyli zatrudniania członków najbliższej 
rodziny na bezpośrednio podległych sobie stanowiskach. Ja tylko i wyłącznie prosiłabym o 
zajęcie stanowiska w tym zakresie. Nieodbieganie od tego tematu.  
 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Bożena Holesz - Nie odbiegałam od tego tematu, 
ponieważ na tamtej sesji też dostałam, cytowałam, co to jest nepotyzm. Wynika on z 
zatrudnienia, przynajmniej ja tak zrozumiałam wszystkie definicje, zatrudnienie osoby 
nieodpowiedniej, niekompetentnej na danym stanowisku, które nie wypełnia swojej roli. Tak ja to 
zrozumiałam, więc w tym wypadku nie ma to absolutnie miejsca.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Przepraszam, czy ja mogłabym poprosić Panią 
Agnieszkę, żeby wyświetliła tutaj wszystkim z Wikipedii na przykład pojęcie nepotyzmu? 
 - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Bożena Holesz - A czy mam dokończyć odpowiedź na 
pytanie, jeżeli chodzi o organizację biblioteki czy nie?  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Mam wrażenie, że Pani mówi nie na temat. Mam 
wrażenie, że mówi Pani nie na temat. Szkoda naszego czasu po prostu, jeżeli mamy w ten sposób 
rozmawiać. 
  
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Bożena Holesz - Wydaje mi się, że odpowiadam na 
temat. Jeżeli Pani proponuje zmianę organizacyjną w bibliotece podobną do urzędu, nasza 
struktura organizacyjna jest stosunkowo płaska, ponieważ jest mało osób zatrudnionych. Ażeby 
ją rozbudowywać i ażeby ktoś pełnił rolę kierownika, pod którego podlegałby inny pracownik 
poza dyrektorem, więc byłoby to dodatkowe zatrudnianie i w tym wypadku by istniała 
konieczność zatrudnienia osoby o podobnych kwalifikacjach i doświadczeniu jak tej osoby, o 
której Pani mówi. Ze względu na to, że nie wyobrażam sobie, iż pod osobę zatrudnioną przez 
okres jednego roku czy pięciu lat będzie podlegała osoba z większym doświadczeniem, z 
większym wykształceniem i będzie jej podlegała, ażeby nie podlegała bezpośrednio dyrektorowi. 
Jest to bezzasadne moim zdaniem.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Chciałam powiedzieć, że ja nic z tego nie proponuję. Ja 
tylko podałam przykład, w jaki sposób zostało to rozwiązane w Urzędzie Gminy i zostało 
rozwiązane bardzo dobrze. To jest tylko jedna z opcji. Myślę sobie, że nie ma sensu dalej ciągnąć 
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tego tematu. Rozumiem, że w tym zakresie nic się nie zmieniło. Rodzina na swoim ma się dobrze. 
Dziękuję bardzo.  
 
- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Myślę Pani Radna, że ostatni komentarz był bardzo 
niestosowny. Troszkę etyki też by się przydało ze strony radnej zachować. Natomiast wydaje mi 
się, że temat został dokładnie omówiony i przedstawiony i zakończony poprzednio. Oczywiście 
Pani jako pojedyncza radna może się z tym tematem nie zgodzić i to jest Pani prawo, ale myślę, 
że kolejny raz rozpatrywanie tego to nie wiem co ma na celu, chyba że wprowadzenie igrzysk 
kolejnych, jak to się ma do pewnych różnych działań. Jeżeli chodzi o etykę i funkcjonowanie 
Gminnej Biblioteki Publicznej, po zgłoszeniu Pani uwag w poprzednim roku, przeprowadziłem 
rozmowy z wszystkimi pracownikami biblioteki bez udziału Pani Dyrektor. Żadnych zastrzeżeń ze 
strony pracowników nie było. A niech Pani wierzy, że oni się nie mają czego obawiać rozmawiając 
z wójtem, bo mam bardzo dobry kontakt i wiele tych osób jest moich znajomych wieloletnich. Ja 
nie wiem czy to też jest łamanie etyki, że jacyś moi znajomi, przyjaciele czy osoby z którymi się 
spotykam, czy rodzina pracuje w jednostkach organizacyjnych urzędu gminy czy szkołach. 
Ponieważ jesteśmy gminą wiejską w związku z tym tworzymy bardzo wielką rodzinę. Rodzina ma 
się dobrze na swoim [?] jeżeli Pani tak uważa. Ale to nie znaczy, że nie można zatrudniać na tych 
stanowiskach osób, które są jakkolwiek powiązane rodzinnie. U nas w urzędzie rzeczywiście Pani 
zakwestionowała pewne rozwiązania. Prawo tego nie zabrania. Ja nie jestem bezpośrednio 
związany z panią kierownik. Zmieniłem to, ale co nie zmienia faktu, że i tak może nie ma 
bezpośredniej podległości, ale podległość pod moją osobę jest wszystkich pracowników w 
Urzędzie Gminy. W zasadzie to wiele, wiele nie zmienia poza bezpośrednią podległością 
słuchową, czyli sztuka dla sztuki, żeby zrobić jakieś zmiany. I tyle w tym temacie i myślę, że te 
ostatnie Pani słowa to myślę, że też by się mogła Pani popatrzeć na swoją etykę. Dziękuję. 
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - (Ad Vocem) - Rzeczywiście bardzo przepraszam za te 
moje ostatnie słowa, one były całkowicie niepotrzebne. Natomiast ja cały czas stoję na 
stanowisku, że Pan Wójt dobrze wie o co chodzi. Co znaczy słowo nepotyzm i Pan dobrze wie, co 
mówi tak samo ustawa o pracownikach samorządowych. Więc jakby tutaj ja nie piję, że tak się 
wyrażę do gminy, bo tutaj naprawdę nie mam się do czego przyczepić i to, że ktoś czy bliski panu, 
czy znajomy pracuje w urzędzie bezpośrednio nie podlegając panu przepisy tutaj dopuszczają. 
Natomiast kontrowersyjna jest sytuacja, gdzie bardzo bliska rodzina w bezpośredniej podległości 
pracuje w taki sposób. Ja nie mówię, jeżeli ktoś ma prywatną firmę, bardzo proszę, nic nie mamy 
do tego. Natomiast to jest instytucja publiczna utrzymywana za publiczne pieniądze, więc 
wydaje mi się, że tego typu sytuacje nie powinny mieć miejsca. Natomiast jakby nie do mnie 
należy rozwiązanie tej sytuacji i znalezienie sposobu na rozwiązanie tej sytuacji. Ja tylko mówię, 
że zwyczajnie to nie powinno mieć miejsca. Dziękuję bardzo. 
 
3) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; 
Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirela Tront - Proszę Państwa, tak jak 
koleżanki nie będziemy czytać, bo za długo by było, a radni się zapoznali, więc czekam na 
pytania. Natomiast co mogę powiedzieć. Ośrodek działa od 1990 roku. Ma na ubiegły rok 13 
pracowników. Nasze zadania się ciągle zmieniają. Jedne odchodzą, drugie przychodzą, zależnie 
jaka jest polityka naszego państwa w dziale tej polityki społecznej. Troszkę powiem może o tych 
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nowych zadaniach jak asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością. Tylko tyle, że w ubiegłym 
roku mieliśmy 555 000 z hakiem z otrzymanych środków, a w tym roku mamy prawie 1 mln. Także 
do polityki generalnej się przymierzamy. Fajne zadanie całkowicie bezpłatne dla osób, które z 
niego korzystają. Wymóg jest taki, że trzeba mieć znaczny stopień niepełnosprawności, więc też 
się zajmujemy tak jakby osoby starsze, które mamy gdzieś w rejestrach i już tak jakby na zapas 
pomagamy im ten stopień niepełnosprawności uzyskać. Dlatego, że nasz powiatowy zespół, 
który orzeka w Wodzisławiu przy Starostwie jest tak zasypany pracą, że na orzeczenie trzeba 
czekać i pół roku. A jest to wymóg. Także staramy się, żeby te stopnie niepełnosprawności 
uzyskały. Jeżeli program będzie w przyszłych latach, to jak najbardziej, bo charakter naszej pracy 
też jest z wielu świadczeń pieniężnych. Jeżeli przechodzimy na właśnie takie działania 
pomocowe na seniorów. O przemocy tu nie będę mówić, bo mówiłam. Jest też tak zwana opieka 
wytchnieniowa, żeby było wiadomo co to jest. To jest pobyt osób w Domu Pomocy Społecznej 
przez okres dwóch tygodni. I to wytchnienie mamy dla opiekuna, że on może sobie pojechać z 
czystym sumieniem do rodziny w Niemczech, do Ustronia, gdziekolwiek odpocząć, bo 
rzeczywiście opieka taką osobą niezależną, to jest to naprawdę, jest to ciężka praca i fizyczna i że 
tak powiem psychiczna. Więc w związku z tym, że mamy Dom Pomocy Społecznej na terenie 
naszej gminy, a zasadniczo dwa, wystąpiłam do zapytania, czy są zainteresowani, żeby takie 
osoby się u nich pojawiły. Pan Dyrektor z Gwarka się zgodził, był zainteresowany, więc 
prowadzimy tam działalność w Gwarku. Tutaj jeszcze o żywności. Może ponad 7 ton żywności 
zjedliśmy z banku żywności. Są takie fajne akcje, gdzie można skorzystać z fajnych rzeczy i że tak 
powiem darmo. Praca trudna, ale bardzo ciekawa. Czasami trzeba by było płakać, a czasami się 
cieszyć. Specyficzna bardzo praca, nie dla każdego, nie w sensie, że ktoś się nie, po prostu trzeba 
to czuć i trzeba po prostu pewne rzeczy zrozumieć. Tak jak to się mówi, dobro wraca. Człowiek 
został stworzony dla człowieka. Ile się da, tyle się staramy pomagać. Proszę o pytania.  
 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirela Tront - Jeżeli chodzi Pani Radna o 
budżet to my jesteśmy niedotowani, a mamy środki na działalność, to pani skarbnik tych 
wszystkich sprawozdaniach ma dokładnie, że tak powiem, uwzględnione. Natomiast my dużo 
środków, tak jak widać tutaj z naszego sprawozdania, otrzymujemy z zadań zleconych, z budżetu 
Wojewody, także powiem tak, dużo środków jest zewnętrznych. Środków nam nie brakuje, znaczy 
tak jak koleżanki mówią, jakby było więcej, to by było fajnie, ale nie mogę powiedzieć, że nam 
brakuje na działalność.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - A czy te środki, które otrzymują Państwo od rządu (...)  
 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirela Tront - Tak, są wystarczające.  
 
- Radna Gminy Beata Jeleń - Dziękuję bardzo. Ja chciałam się tylko odnośnie tej opieki 
wytchnieniowej zapytać, jak tam są rozłożone koszty, czy to jest odpłatność w całości, czy jakoś 
procentowo na osoby?  
 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirela Tront - Dla klienta? Darmowe.  
 
- Radna Gminy Beata Jeleń - Całkowicie niezależnie od dochodu?  
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- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirela Tront - Niezależnie od dochodu. Tu nie 
chodzi o dochód, tu chodzi o to, żeby ten opiekun miał możliwość przynajmniej przez te dwa 
tygodnie sobie odpocząć.  
 
- Radna Gminy Katarzyna Skrzyszowska - A tak ze względów praktycznych, jak to wygląda proszę 
mi powiedzieć? Ile czasu trzeba czekać na takie wytchnienie? Czy to jakieś kolejki są, jak to 
wygląda praktycznie u nas? 
 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirela Tront - Mniej więcej we września na 
stronie internetowej gminy i naszej ogłaszamy ten nabór. Wtedy się osoby zgłaszają, my to 
wstępnie weryfikujemy, bo tak jak mówię, zasadniczo jest potrzebna, że tak powiem, ten stopień 
niepełnosprawności. Ale też weryfikujemy to w ten sposób, że jeżeli jest więcej osób w domu i 
mogą sobie poradzić, a przyjdzie osoba, która rzeczywiście jest tylko jedna i 365 dni w roku się 
nie może zamienić, też to jakoś tam próbujemy weryfikować. To nie jest tak, że tylko kolejka 
obowiązuje. Robimy wstępną listę i składamy wniosek. Mniej więcej zaczęliśmy w tym roku od 
marca. To trochę trwa, bo umowa i tak dalej. Nasza świadomość tutaj gminna, o czym już 
wcześniej mówiliśmy przy innej okazji jeszcze jest taka, a może by to był wstyd, a co by może 
powiedział ktoś tam. Ale pracujemy nad tym i jestem zadowolona, że ta świadomość ludzka się 
w dobrym kierunku idzie, bo nie trzeba udawać jakiegoś bohatera, bo człowiek jest tylko 
człowiekiem. 
 
- Radny Gminy Wiktor Hudek - Ja trochę w innym trybie prosiłbym. Bo mieszkańcy sygnalizują 
oglądające transmisję, żeby bliżej mikrofonu osoby referujące się wypowiadały, skoro mamy 
głośność na full, to prosiłbym bliżej, choćby nawet teraz sprzęgało tak jak mnie słychać, ale żeby 
to po prostu było jakościowo dobre. Dzięki. 
 
- Radna Gminy Beata Jeleń - Jeszcze nasunęło się jedno pytanie odnośnie tej opieki. Ponieważ to 
jest zawsze tylko osoba, która ma to oświadczenie o niepełnosprawności. 
 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirela Tront - To znaczny stopień musi być. 
Generalnie może być umiarkowane, ale jeżeli jest duża liczba osób zainteresowanych, to my nie 
ukrywam bierzemy pod uwagę osoby jednak ze znacznym stopień niepełnosprawności, bo to 
jednak one są bardziej potrzebujące. 
 
4) Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej. 
Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Kierownik Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej Magdalena Siwarska - Dzień dobry Państwu. 
Tak jak już koleżanki wspominały, zapoznali się Państwo ze sprawozdaniem. Ja tylko tak 
pokrótce. Świetlica w zeszłym roku liczyła 62 dzieci. To było 26 dzieci w Krostoszowicach, 19 w 
Łaziskach i 17 w Skrzyszowie. Świetlica jest placówką wsparcia dziennego, która jest 
prowadzona w formie opiekuńczej. Zapewniamy wychowankom zajęcia profilaktyczno-
wychowawcze, korekcyjno-kompensacyjne, plastyczno-techniczne, muzyczne, ruchowe. W 
okresie letnim w zeszłym roku udało nam się zorganizować jedną wycieczkę wyjazdową do parku 
linowego w Rabinie. Oprócz tego od września wprowadziliśmy z takich nowości zajęcia 
sensoplastyki, które odbywają się w każdej z trzech placówek. Odbywają się one dwa razy w 
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miesiącu. Są to zajęcia takie z różnymi masami plastycznymi, gdzie działamy na zmysły dzieci 
dźwiękiem, zapachem, dotykiem. Oprócz tego dzieci korzystają w czasie wolnym ze świetlicy, 
mam tutaj na myśli i wakacje, i ferie. Mamy specjalny program zawsze przygotowany na ten czas 
dla dzieciaków. Mamy też dożywianie, czyli dzieci raz na dzień, znaczy w ciągu dnia mają 
podwieczorek w różnej formie, czasem jest to coś słodkiego, czasem kanapki. Oprócz tego na 
terenie Krostoszowic odbywają się od zeszłego roku spotkania nadzorowane, które są sądownie 
nakazane, więc rozwijamy się. W tym roku mamy kolejne spotkania, więc będą już na terenie 
placówki dwa takie spotkania prowadzone. Dziękuję. 
 
- Radna Gminy Beata Jeleń - Odnośnie tej świetlicy, tak mi się nasunęło. Ponieważ świetlica 
działa w trzech sołectwach. Czy pozostałe sołectwa, nie wiem niekoniecznie do Pani pytanie, nie 
ma tej potrzeby, czy jak to wygląda? 
 
- Kierownik Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej Magdalena Siwarska - Na pewno potrzeba 
jak będzie to będziemy na ten temat rozmawiać. Natomiast na dzień dzisiejszy jest to chyba 
wystarczające. 
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Ja mam takie, nie do Pani Dyrektor pytanie, ja mam 
takie raczej chyba do Pana Wójta. Panie Wójcie, ponieważ te sprawozdania zawierają mnóstwo 
bardzo fajnych, cennych informacji. Chciałam zapytać, czy one później będą gdzieś dostępne, 
żeby można było do nich sięgnąć? Nie wiem czy na BIP może gdzieś będą udostępnione, bo 
myślę sobie, że warto. 
 
- Główny specjalista Agnieszka Mitko – sprawozdania zostaną umieszczone w BIPie jako 
załączniki do protokołu z sesji. 
 
- Skarbnik Gminy Beata Kałusek - Ja tutaj tylko w uzupełnieniu do tych informacji, które tutaj 
przygotowały Panie Dyrektor i Panie Kierownik chciałam przypomnieć radnym, że jeżeli chodzi o 
instytucje kultury to tradycyjnie co roku w sprawozdaniu z wykonania budżetu są dwa odrębne 
załączniki typowo z realizacji planu finansowego. Więc tam idealnie widać, jakie kwoty dotacji 
jednostki otrzymują, jakie własne dochody generują i na co są te wydatki przeznaczone. Oprócz 
takich typowo danych cyfrowych znajdują się tam także opisy merytoryczne, na co te wydatki 
zostały przeznaczone. Jeżeli chodzi o świetlice i ośrodek pomocy społecznej to też sprawozdanie 
z wykonania budżetu i wydatki zawsze są odrębnie opisywane i także jest takie dodatkowe 
miejsce, w którym zawsze zapisuje dane w zakresie, jak się ma do tego finansowanie ze środków 
zewnętrznych, a także ze środków własnych do wydatków ponoszonych w ramach tych 
jednostek. 
 
Ad. 7. Rozpatrzenie projektów uchwał w następujących sprawach: 
 
1) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Godów na 2025 
rok; 
W dyskusji wzięli udział: 
- Skarbnik Gminy Beata Kałusek - Króciutko omówię zmiany ze względu na to, że objaśnienia są 
dosyć szczegółowe i są zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej pod projektami uchwał. 
Więc tutaj tylko chciałabym wskazać, że po stronie dochodów przyjmujemy kwotę 272 252 zł z 
rezerwy na uzupełnienie dochodów jednostek samorządu. Środki te mają związek z podwyżkami 
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dla nauczycieli wyższymi, aniżeli były przewidziane w ustawie budżetowej. Środki te w 100- 
procentach przeznaczamy na funkcjonowanie jednostek oświatowych na wynagrodzenia i 
pochodne. Ponadto przyjmujemy kwotę 19 098 zł, z tego po 6 366 zł dla trzech przedszkoli, które 
brały udział w projekcie Cyfrowi eksperci w przedszkolach w podregionie Bielskim, [?] 
Rybnickim, Tyskim. Granty te otrzymało przedszkole w Godowie, przedszkole w Gołkowicach i 
przedszkole w Skrzyszowie. Środki też przeznaczamy na wydatki. W ramach tego placówki też 
zaopatrzą się w dodatkowe pomoce dydaktyczne związane właśnie z przeprowadzonym 
szkoleniem. Ponadto dokonujemy zmiany wydatków pomiędzy działami. Tutaj z działów 
gospodarka komunalna przenosimy kwotę 3 200 zł na turystykę, zwiększając wydatki związane z 
utrzymaniem ścieżki rowerowej. W budżecie gminy znajdują się środki, które mają specjalne 
przeznaczenie, czyli charakteryzują się tym, że możemy je wydatkować na stricte określony w 
ustawie cel. Takich środków z rozliczenia z roku 2024 pozostała nam opłata za zezwolenie na 
sprzedaż napojów alkoholowych i tutaj nadwyżka dochodów nad wydatkami w kwocie 18 469,38 
zł. Przyjmujemy do budżetu wyłącznie po stronie przychodów ze względu na to, że wydatki w tym 
roku są już w tej chwili wyższe od planu dochodów o kwotę ponad 22 000 zł. Dziękuję. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Godów na 2025 rok; 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) Bogusław Dziędziel, Zbigniew Gajek, Kamil Gąsior, Wiktor Hudek, Beata Jeleń, Sabina 
Kasprzak-Tecmer, Jacek Kołek, Grzegorz Kopiec, Tomasz Nawrat, Danuta Niziołek, Katarzyna 
Skrzyszowska, Magdalena Spandel 
NIEOBECNI (3) Łukasz Balcar, Krzysztof Kubica, Tadeusz Pająk 

Rada Gminy w obecności 12 radnych 12 głosami „za” w głosowaniu jawnym przyjęła 
powyższy projekt uchwały jako uchwałę Nr XII/95/2025 – załącznik nr 11 do protokołu. 

 
2) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Godów w roku 2025”; 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Zastępca Wójta Gminy Godów Tomasz Kasperuk - Szanowni Państwo, to jest uchwała, którą 
Wysoka Rada przyjmuje corocznie. Mamy tutaj mówiąc pokrótce opisany program 
przeciwdziałania bezdomności zwierząt, jak i również opieki nad tymi zwierzętami, czyli mamy 
wskazane jednostki, z którymi gmina tutaj współpracuje. Jest wskazany weterynarz. Mamy też 
również gospodarstwo rolne odnośnie opieki nad zwierzętami gospodarskimi oraz mamy plan 
finansowy, w jakim zakresie środki z budżetu gminy są na te zadania wydatkowane. Dziękuję 
bardzo. 
 
- Radny Gminy Wiktor Hudek - Ja chciałem tylko się powtórzyć z racji, że transmitujemy obrady 
na żywo informacyjnie dla mieszkańców, że ten program nasz gminny opieki nad bezdomnymi 
zwierzętami działa najlepiej w okolicznych gminach na terenie. Mam tą informację od pani ze 
prezes stowarzyszenia, która właśnie konsultowała ten projekt, także to jest bardzo wielki 
pozytyw dla naszej gminy. Dzięki. 
 
Głosowano w sprawie: 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Godów w roku 2025”; 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) Bogusław Dziędziel, Zbigniew Gajek, Kamil Gąsior, Wiktor Hudek, Beata Jeleń, Sabina 
Kasprzak-Tecmer, Jacek Kołek, Grzegorz Kopiec, Tomasz Nawrat, Danuta Niziołek, Katarzyna 
Skrzyszowska, Magdalena Spandel 
NIEOBECNI (3) Łukasz Balcar, Krzysztof Kubica, Tadeusz Pająk 

Rada Gminy w obecności 12 radnych 12 głosami „za” w głosowaniu jawnym przyjęła 
powyższy projekt uchwały jako uchwałę Nr XII/96/2025 – załącznik nr 12 do protokołu. 

 
3) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska wypracowanego przez Komisję Rady Miejskiej 
w Czerwionce-Leszczynach ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego, 
dotyczącego sprzeciwu wobec proponowanego przebiegu linii kolejowej 170 KDP na odcinku 
Katowice – granica państwa z Republiką Czeską. 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Odbyło się spotkanie na zaproszenie komisji, która 
powstała przy Radzie Gminy w Czerwonkach- Leszczyny. Spotkanie, na którym zostały 
omówione sprawy związane z projektowaniem szyn CPK, które między innymi przechodzą przez 
naszą gminę. W pełni zgadzamy się z tym stanowiskiem, że nie wyrażamy zgody, czy jesteśmy 
przeciwni budowie Centralnego Portu Komunikacyjnego w tym kształcie, między innymi poprzez 
prowadzenie połączenia Wodzisław Śląski i Jastrzębie, które nie było konsultowane na terenie 
naszej gminy i po wybudowaniu tego nie ma bezpośredniej możliwości skorzystania z tej linii 
przez naszych mieszkańców. Także w pełni popieramy te stanowisko wyrażone na spotkaniu, 
gdzie były wszystkie gminy obecne, przez które przebiega przebieg tej linii CPK. Dziękuję. 
 
- Radny Gminy Wiktor Hudek - Ja tylko w uzupełnieniu dla oglądających transmisję, że w 
zasadzie rząd szczebla centralnego z tymi naszymi uchwałami niezgadzającymi się, 
wyrażającymi sprzeciw może zrobić i tak co chce, więc w tym punkcie jak najbardziej trzeba się 
solidaryzować, trzeba się jednoczyć. Zresztą słyszeliśmy tutaj wypowiedź pana posła. Gotowość 
do próby zorganizowania spotkania właśnie z tą spółką CPK, bo dla mnie osobiście ten brak 
komunikacji społecznych, konsultacji społecznych, bo pan wójt na komisjach słusznie zauważył, 
że wypracowaliśmy jeden model przebiegu tejże kolei, a później na kolejnym spotkaniu jakimś, 
na spotkaniu włodarzy okazało się, że ten model został przerobiony, zmodyfikowany bez naszej 
wiedzy i zgody. Dziękuję. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska wypracowanego przez Komisje Rady Miejskiej w 
Czerwionce-Leszczynach ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego, 
dotyczącego sprzeciwu wobec proponowanego przebiegu linii kolejowej 170 KDP na odcinku 
Katowice – granica państwa z Republiką Czeską. 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
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ZA (12) Bogusław Dziędziel, Zbigniew Gajek, Kamil Gąsior, Wiktor Hudek, Beata Jeleń, Sabina 
Kasprzak-Tecmer, Jacek Kołek, Grzegorz Kopiec, Tomasz Nawrat, Danuta Niziołek, Katarzyna 
Skrzyszowska, Magdalena Spandel 
NIEOBECNI (3) Łukasz Balcar, Krzysztof Kubica, Tadeusz Pająk 

Rada Gminy w obecności 12 radnych 12 głosami „za” w głosowaniu jawnym przyjęła 
powyższy projekt uchwały jako uchwałę Nr XII/97/2025 – załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Ad. 8. Informacja o złożonych interpelacjach. 
Przewodniczący Rady Jacek Kołek powiedział, że nie wpłynęła żadna interpelacja. 
 
Ad. 9. Zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Radny Gminy Kamil Gąsior - Ja mam takie pytanie bardziej organizacyjne. Chciałbym 
przypomnieć, że 31 marca mamy komisję wyjazdową dla członków Komisji Mienia oraz 
pozostałych radnych, jakby byli chętni. Komisja rozpoczyna się o godzinie 14:00. Kolejne sprawy 
związane z organizacją. Jak myśmy rozmawiali na ostatnim posiedzeniu komisji wspólnej w 
miesiącu lutym, bardzo bym prosił, aby radni z Komisji Mienia do 8 kwietnia przedstawili 
propozycję, jakie informacje by chcieli w ramach tematu komisji, które mamy na miesiąc 
kwiecień. Czyli to jest przepraszam (...) Analiza gospodarki odpadami na terenach Gminy Godów 
za rok 2024, żeby do 8 kwietnia przedstawić, jakie informacje radni by chcieli. Tak żeśmy 
rozmawiali w lutym, żeby po prostu pracownicy urzędu mogli nam pełną i rzetelną informację 
przedstawić. Dziękuję. 
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Ja Pana Wójta chciałabym zapytać, ponieważ w tej 
chwili trwa nabór gmin na operatorów programu Czyste Powietrze. Chciałam zapytać Panie 
Wójcie, czy nasza gmina rozpatrywała na przykład udział w tym programie i czy ewentualnie nie 
wiem, czy tam jakieś wymogi są, czy gminy muszą spełniać? Bo z tego co czytałam to są 
dodatkowe korzyści dla gminy z tego, że przystąpi do tego programu. Dziękuję. 
 
- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Jesteśmy w programie, natomiast czekamy jeszcze na 
spotkanie, które się ma odbyć z samorządami. Bo to nie jest tylko, że korzyści są, może są 
większe pieniądze za realizację wniosku w stosunku do tego, co w tej chwili jest wypłacane. 
Natomiast w tym modelu cała odpowiedzialność za wypłacane wnioski, za zaopiniowanie 
przechodzi na gminę, także nie do końca to jest takie oczywiste. Jestem na bardziej na tak, 
natomiast mówię jeszcze pewne spotkania, pewne wyjaśnienia muszą nastąpić. Oczywiście w 
tej chwili zbierane wnioski są, natomiast inaczej to ma być rozpatrywane, tam ma być i 
rozliczanie, a ta rekompensata ewentualnie ma nastąpić dopiero po wypłacie końcowej, tam ma 
to być na etapy podzielone. Także trochę to nie jest tak. Strona rządowa przekłada 
odpowiedzialność przy tych wnioskach na stronę samorządową. 
 
- Radny Gminy Bogusław Dziędziel - Panie Wójcie, ja mam do Pana takie zapytanie związane z 
naszą wschodnią granicą. Mianowicie, czy uczestniczył Pan w jakichś spotkaniach i czy były 
jakieś podejmowane tam ewentualne przyszłościowe zadania, ewentualnie projekty, które 
mogłyby nam zaburzyć albo zmienić w przyszłości budżety naszych gmin, a związane by to było z 
dodatkowymi środkami związanymi z jakąś obroną lokalną tutaj w naszym terenie? Czy by nam 
na ten temat Pan mógł coś dzisiaj opowiedzieć? 
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- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Weszła ustawa. Pan Adam Lisiecki jest tam wdrożony 
w temat i ewentualnie przekaże, ale może nie na dzisiejszej sesji tylko na kolejnej. Wyszły 
rozporządzenia, są zmiany. Mówi się, że ma być 700 mln do wydatkowania w tym roku przez 
samorządy na działania. Na razie też działamy po omacku, ponieważ mamy przygotowane, 
gdzieś tam mamy składać zapotrzebowanie. Myśmy wstępnie złożyli zapotrzebowanie na około 
10 mln, o ile dobrze pamiętam, do wydatkowania w tym roku na działania związane z obroną 
cywilną i ewentualnymi działaniami w przypadku wybuchu wojny. Bardzo dużo się dzieje, nie 
chcę w tej chwili wchodzić w szczegóły. Mam nadzieję, że w dużym procencie będą to środki 
zapewnione przez budżet państwa. W tej chwili jest 90 do 10, natomiast na co otrzymamy to 
dopiero się okaże. Ale dużo działań na zapewnienie dodatkowych zakupów przez jednostki 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Budowa schronów, umocnień, zabezpieczeń, tymczasowych 
schronień. Wiele, wiele, zakup elementów do zaopatrywania wodę i wiele, wiele innych 
czynników. Natomiast zobaczymy, będą jeszcze różne spotkania, szkolenia podejrzewam, że nie 
tylko dla nas, ale dla radnych też, dla mieszkańców. To się będzie cały czas rozwijać. 
 
- Radny Gminy Bogusław Dziędziel - Dziękuję bardzo. Przypuszczam, że sporadycznie jakoś 
będziemy te informacje zdobywać i będziemy informowali o tym. Dziękuję bardzo. 
 
- Radna Gminy Beata Jeleń - Ja mam pytanie do Pana Wójta. Oczywiście chciałam się 
przypomnieć z barierkami przy Żelaznym Szlaku, bo myślę, że to już jest ostatni dzwonek, aby 
tam przy tej ulicy, która jest teraz wyremontowana, Dworcowa, to już było zrobione. Natomiast 
ostatnio przebywałam w takim licznym gronie mieszkańców i pojawiły się pytania, ja nie mówię, 
że od razu nasza gmina, ale czy nie można pomyśleć o jakimś wspólnym projekcie gmin, na 
terenie których znajduje się Żelazny Szlak o zbudowaniu WC przy trasie żelaznego szlaku? 
Dowiedziałam się, że jest strasznie mnóstwo, że tak to nazwę odchodów i różnych takich 
sytuacji, żeby już wiemy, że przy tej nowo wybudowanej drodze Dworcowej to już było poruszane 
ten temat. Zdarza się to często, czy to by nie mogło, ja nie mówię, że w tym roku, czy nie 
pomyśleć na przyszłość. Takie WC jak jest przy boisku, jednak przy boisku to nie jest stricte trasa 
Żelaznego Szlaku. Czy nie można pomyśleć na przyszłość o takim projekcie wspólnie, bo 
powiem szczerze, miałam jeszcze z drugiej strony zgłoszenie, że przy Biedronce pojawił się już 
teraz kompleks sklepów i mieszkańcy tam skarżą się, że wychodząc tyłem swoim też nie 
wiadomo w co wdepną, bo mało że ludzie, to jeszcze zwierzęta. Ale dowiedziałam się już w tej 
chwili, bo nie widziałam tego wcześniej, że w Biedronce jest WC, tylko trzeba poprosić o klucz na 
kasie. Natomiast sprawa Żelaznego Szlaku myślę, że tutaj warto by było może coś takiego 
przemyśleć, bo nie każdy wie o WC na boisku. Dziękuję. 
 
- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Nie wiem jak na terenie innych gmin, ale na terenie 
przebiegu Żelaznego Szlaku, na terenie naszej gminy mamy trzy toalety i nie wyobrażam sobie, że 
będziemy budować może co 500 metrów toaletę. W trzech lokalizacjach jest. Przy drewnianym 
kościele w Gołkowicach, jest tutaj na boisku i to jest w dokładnym przebiegu Żelaznego Szlaku. 
On jest oznaczony jako główne miejsce parkingowe dla turystów zewnątrz. Czyli jest też toaleta i 
kolejna toaleta jest zlokalizowana na skrzyżowaniu Żelaznego z ulicą Sobieskiego, czyli w lesie, 
żeby można było skorzystać. W innych gminach, nie powiem, w Zebrzydowicach z tego co 
pamiętam jest jedna przy tym kebabie chyba. To jest prywatna działalność. Także tutaj jest. Jeżeli 
chodzi o toalety, gmina nie buduje przy centrach handlowych, przy działalnościach 
gospodarczych toalet. W większości tego typu dużych obiektów handlowych, jeżeli nie jest 
bezpośrednio wydzielona, to jest dostęp do toalety i to tak wygląda, że można poprosić 
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sprzedawców i gdzieś tam skorzystać. Natomiast co do zabezpieczenia proszę o odpowiedź 
zastępcy. 
 
- Zastępca Wójta Gminy Godów Tomasz Kasperuk - Barierka do nas dotarła. Jest w tej chwili, 
Panie Kierowniku, w malowaniu tak. Także myślę, nie wiem, może Pan Sołtys tutaj najbardziej 
zainteresowany, kiedy możemy się spodziewać, że będzie na Żelaznym? Tydzień? Także myślę, że 
do końca przyszłego tygodnia powinna być już zamontowana. 
 
- Radny Gminy Kamil Gąsior - Panie Wójcie, jeżeli mówimy o toaleta, to też chciałbym zwrócić 
uwagę na Orlik u nas w Krostoszowicach. Można powiedzieć, wiem, że od 1 kwietnia będzie tam 
osoba zatrudniona, która będzie ogarniać ten Orlik. Natomiast trzeba byłoby się zastanowić 
może, czy by tej osoby nie zatrudnić na cały rok. Powiem z jakiego powodu to wygląda. Toalety i 
ogólnie pomieszczenia na Orliku są, dużo tam trenuje, jest dużo sparingów, są bardzo brudne. 
Toaleta, która ma być samoczyszcząca, Wójt wie, jak w takim stanie wyglądała, ale była zatkana, 
trzeba było to robić, żeby pomyśleć nad tym, żeby ta osoba była cały czas zatrudniona. Grają tam 
[?] kluby sportowe, grają sparingi, przyjeżdżają różne kluby, czy tam spod Cieszyna, czy spod 
Raciborza, czy spod Rybnika. Komentarze rodziców są takie, że taki ładny obiekt, a toalety i 
czystość tego pomieszczenia daje dużo do mówienia. Powstanie tam fajrant, składamy jakby ten, 
więc będzie taki obiekt, takie miejsce, kompleks, który daje nam pewne możliwości promocyjne. 
Więc wydaje mi się, żeby takiego pracownika zatrudnić, on nie musi, na parę godzin w tygodniu, 
żeby ogarnął, posprzątał ten obiekt ma pewne plusy. Ten obiekt jest jakby też wizytówką naszej 
gminy dla osób, które tam są z zewnątrz. Dziękuję.  
 
- Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Polityki Społecznej Katarzyna Kubica - Mam pytanie, czy 
Państwo Radni zapoznali się z programem zdrowotnym? Ponieważ chcielibyśmy do dalszego 
procedowania przystąpić. Czy jest potrzeba, by pani dyrektor pojawiła się na spotkaniu komisji, 
czy możemy po prostu procedować dalej? 
 
- Radna Gminy Katarzyna Skrzyszowska - Ja mam tylko jedno pytanie, chcę się upewnić Pani 
Kierownik, bo program nosi tytuł Kompleksowa rehabilitacja dziecka z niepełnosprawnością z 
terenu Gminy Godów. Rozumiem, że słowo niepełnosprawność dotyczy po prostu jakiejś 
niepełnosprawności, nie rozmawiamy o dzieciach, które będą musiały posiadać orzeczenie o 
niepełnosprawność. 
 
- Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Polityki Społecznej Katarzyna Kubica - Nie, to też wynika z 
treści samego programu, że tutaj ta niepełnosprawność jest szeroko rozumiana, z 
niepełnosprawnościami, czyli tutaj lekarz rodzinny decyduje np. wystawiając skierowanie czy 
informację decyduje o tym, że dziecko wymaga wsparcia np. logopedycznego, wsparcia 
korekcyjno-kompensacyjnego czy każdego innego. Natomiast tutaj nieważne jest orzeczenie czy 
też opinia z powiatowego zespołu. Tutaj o takich dokumentach nie mówimy i to też wynika z 
treści programu. 
 
- Radna Gminy Beata Jeleń - Ja mam tylko takie, może to jest tylko moje zdanie, tam w pewnym 
momencie w punkcie 4, miernik aktywności, tam jest ankieta dla rodzica. Jedynie czego by mi 
tam zabrakło, to takiej uwagi rodzica, czegoś takiego, jakieś kilka zdań, bo wiem, że nie zawsze 
wszystkie te punkty to jest to, co chcielibyśmy powiedzieć o naszym dziecku czy osobie, którą się 
opiekujemy, ale myślę, że takie coś, ale to jest tylko moje zdanie. Dziękuję. 
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- Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Polityki Społecznej Katarzyna Kubica - Czyli dodatkowa 
informacja, tak? 
 
- Radna Gminy Beata Jeleń - To wypełnia rodzic i taki dodatkowy może podpunkt uwagi rodzica, 
bo nie zawsze to jest wszystko zawarte w tych pytaniach. 
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Ja chciałam tylko zapytać, czy mamy jeszcze chwilę 
czasu na to, żeby na Pani pytanie odpowiedzieć, bo nie ukrywam, że temat mnie szalenie 
interesuje, natomiast nie miałam kiedy całości przeczytać, bo zaczęłam, ale nie skończyłam. Czy 
mamy trochę czasu, czy to musi być dziś odpowiedź? 
 
- Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Polityki Społecznej Katarzyna Kubica - To znaczy my nie 
jesteśmy zobligowani czasem w sensie terminu, tylko chodzi też o to, aby jeszcze w tym roku 
móc ogłosić konkurs i objąć np. chociaż przez jakiś okres 5 miesięcy dzieci tym wsparciem.  
 
- Radna Gminy Sabina Kasprzak-Tecmer - Ale jeszcze dzień czy dwa możemy? 
 
- Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Polityki Społecznej Katarzyna Kubica - Tak, tak oczywiście. 
 
- Przewodniczący Rady Jacek Kołek - Czyli rozumiem Pani Kierownik, że wrócimy do tego przy 
kwietniowej sesji czy komisjach? 
 
- Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Polityki Społecznej Katarzyna Kubica - To znaczy nie, my 
będziemy teraz w generatorze programu zdrowotnego wprowadzać te treści i będziemy wysyłać 
opinie do agencji. Agencja ma dwa miesiące czasu i dopiero potem będziemy przygotowywać 
uchwałę do podjęcia. 
 
- Wójt Gminy Godów Mariusz Adamczyk - Proponuję jeżeli będą jakieś uwagi, to do środy w 
przyszłym tygodniu zgłosić. 
 
Ad. 10. Sprawy organizacyjne. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Przewodniczący Rady Gminy Jacek Kołek wyznaczył terminy kolejnych posiedzeń: 
- 24 kwietnia 2025 o godz. 15:00 wspólne posiedzenie Komisji 
- 28 kwietnia 2025 o godz. 15:00 sesja Rady Gminy Godów 
 
- Radny Gminy Tomasz Nawrat poinformował o terminie posiedzenia Komisji Rewizyjnej – 28 
kwietnia 2025 roku po sesji Rady Gmin. 
 
Ad. 11. Zakończenie obrad. 
Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad oraz braku dalszych głosów w dyskusji, 
Przewodniczący Rady Gminy Godów podziękował za udział w sesji, po czym zamknął obrady XII 
sesji Rady Gminy Godów.   
 
 
Przygotował: Agnieszka Mitko 


